
Spørretime budsjett 



Kommunedirektør/ fellesområder



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål
Hva blir forventet inntekt 
fra eiendomsskatt fra Blåsmo
trafostasjon og linjeetableringen, 
inkludert muffestasjon og trafo, fra 
Selva til Snilldal?  Når forventes disse å 
tre i kraft?

Svar
Hva som blir forventet inntekt vet man først når anlegget er 
taksert.

I følge konsesjonssøknaden skal det investeres mellom 450-560 
millioner kroner i ny Blåsmo trafostasjon. Hele 
investeringssummen inngår neppe i takstgrunnlaget. Legger man 
400 millioner kroner til grunn så gir det 2,8 millioner kroner i 
eiendomsskatt. Til fradrag kommer dagens inntekt fra 
eksisterende trafo med et eiendomsskattegrunnlag på 50 
millioner kroner tilsvarende eiendomsskatt på 350 000 kroner.

Estimert byggetid er 2-3 år.

Økt eiendomsskatt kan påregnes fra 2027.

Åfjord-Snildal har en total investeringsramme på 1900-2700 
millioner kroner for hele strekningen. Det må undersøkes hvor 
mye av kostnaden som medgår i Orkland kommune.

Planlagt ferdigstillelse 2027.



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål

Trønderenergi har varslet lavere 
utbyttebetaling i 24/25 grunnet 
ekstraordinære kostnader 
men utbyttet er ventet å øke fra 26 
som vil gi økt økonomisk handlerom. 
Dette fremkommer ikke av tallene 
som er fremlagt. Kan en forvente ett 
mer normalt utbytte fra 26 på linje 
med dagens?

Svar

Fra 2024 er utbytte fra Trønderenergi 
tatt ned med 1 million kroner på 
grunn av bortfall av avkastning på C-
aksjer.

Utbytte er tatt ned ytterligere 7 
millioner kroner på grunn av mulig 
redusert utbytteevne som følge av 
økt grunnrenteskatt på vannkraft.

Det gjennomføres evaluering av 
utbyttepolitikken våren 2024



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål

Ligger det inne midler for 
strakstiltak for reparasjon av 
tak ved Meldal 
bygdemuseum til kr 160 
000?

Svar
Nei, det ligger ikke inne midler til reparasjon av 
tak. De 160 000 som tekniske tjenester har til 
disposisjon for Meldal Bygdemuseum brukes 
slik: Cirka 100 000 er knyttet til faste kostnader 
(forsikring, strøm, alarm, drift, renovasjon, 
brøyting etc). Cirka 50 000 disponeres av Meldal 
bygdemuseums venneforening til innkjøp av 
materier for vedlikehold. Reparasjon av tak har 
en kostnad på 300 – 350 000 kroner.



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål

Tekstforslaget vedtatt i budsjett 
2021” Politikk for ytterkantene i 
Orkland” hvordan er dette fulgt 
opp av administrasjonen i jobben 
med fremleggelsen av løsninger 
og tjenester i Orkland kommune?

Svar

• Tekstforslaget handlet om 
kommunalt tjenestetilbud 
(tjenestestruktur). Det ble fulgt 
opp og rapportert på i 2021 
(jf. årsmelding 2021).

• Nytt tekstforslag om 
tjenestestruktur vedtatt i 
desember 2022 ligger til grunn 
for KDs forslag til handlingsplan.



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål

Virkning av utsettelse av 
investering på 
garderobeanlegg.  Hva blir sparte 
renter og avdrag om utbedring av 
garderobeanlegget ved 
Orklahallen skyves i to år?

Svar
Lånebehovet vil være 22 millioner på 
anlegget (5,5 millioner dekkes av 
momskompensasjon). Med 
nedbetalingstid på 30 år og rente på 
4,5% vil årskostnaden i år 1 være 
1,62 millioner kroner og 1,59 
millioner kroner i år 2. Det er lagt inn 
halv effekt av investeringen i 2024 
slik at årseffekten er estimert til 0,81 
millioner kroner i 2024, 1,605 
millioner i 2025 og 1,575 millioner 
(helårseffekt) i 2026.



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål

Hva er størrelsen på fondet til 
Orklahallen KF?

Svar

Fondet til Orklandbadet KF var per 
31/12/22 på 5,795 millioner  
kroner. Av dette er 1 million 
kroner vedtatt overført 
kommunen til dekning av 
vedlikehold og investeringer i 
2023.



Fra KRF

Spørsmål

Hvor mye har de forskjellige KF i fond?

Svar

Fondet til Orklandbadet KF var per 
31/12/22 på 5,795 millioner 
kroner. Av dette er 1 million 
kroner vedtatt overført 
kommunen til dekning av 
vedlikehold og investeringer i 
2023.



Fra KRF

Spørsmål

Er samfunnsmessige 
konsekvenser av endring av 
tjenestestruktur utredet?

Svar

• Det er ikke foretatt en utredning 
av de samfunnsmessige 
betydningene, da disse vil være 
krevende å kvantifisere i 
budsjettsammenheng. 

• Når vi ser på nasjonale trender 
på befolkningsutvikling, er vi 
usikre på om dette har 
sammenheng med den 
kommunale tjenestestrukturen. 



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål

Hva koster opprettelsen og drift 
av InOrkland?

Svar
• InOrkland er en merkevare og summen av aktivitet og 

tiltak for markedsføring av Orkland som en attraktiv 
bosteds, arbeids- og næringskommune, - oppfølging av 
Temaplan tilflytting og markedsføring.

• Utvikling og lansering av portalen InOrkland.no/.com er 
gjort innenfor tildelte midler til Temaplan tilflytting 
og markedsføring i handlingsplanperioden (500 000 årlig)

• 2022: Design, oppsett og implementering av nettsted 
kostet 90 000 kroner eks. mva.

• Årlig leie Wordpress for netthotell: 2 500 kroner

• Driftskostnader for øvrig knytter seg til produksjon av 
innhold, tiltak, aktiviteter og markedsføring som gjøres 
med hjelp av egne ressurser og i samarbeid med 
næringslivet.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Har vi oversikt over om 
kommunens lærlinger, f.eks innen 
helsefag i større grad blir værende 
i kommunen og innen faget? 
(Alternativet til lærlingeplass kan 
for mange være å fortsette som 
ufaglært. Hva taper vi på det? Hva 
vet vi om kostnad til lærling vs 
inntekt/skatteinntekt på lengre 
sikt?)

Svar

• Lærlinger som har tatt fagbrev i 
Orkland perioden 2020-2023 
jobber 63% fremdeles hos oss. 
For de ulike fag gjelder følgende:

• Helsefag 66%

• Barn- og ungdom 77%

• Dataelektroniker 14%



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

KD skriver at "Investeringer fra 
tidligere økonomiplan er i 
hovedsak videreført." Hva er ikke 
videreført, og hvorfor?

Svar
• Basert på uttalelser fra Statsforvalter er vei 

Snillfjord-Agdenes tatt ut.

• Høyderedskap ved Orkland 
hovedbrannstasjon er ikke videreført. Dette 
for å finansiere kostnadsøkninger på tidligere 
prioriterte biler innen Brann og redning-biler 
som har høyere prioritet.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Hva gjenstår av midler for 
tilskudd til bevaringsverdige 
bygg?

Svar

Fond Bevaringsverdige bygg hadde 
en fondssaldo per 31.12.22 på 773 270 
kroner.

I 2023 er det foretatt utbetalinger og 
fattet vedtak for 233 000 kroner.

Det kan i tillegg komme krav om 
utbetaling tre år etter, noe som gjør at 
saldo kan være usikker.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Trygt hjem - hva er forventet 
kostnad for ordningen i 2023 og 
hvilke tiltak i regulering av 
ordningen kan vurderes for 
økt kostnadskontroll (uten at det 
påvirker tilskuddet fra fylket)?

Svar
• Forventet kostnad i 2023 er ca. 700 000. 

Budsjettmidler inkl. ekstratilskudd og bruk av 
egenkapital i 2023 er 562 000. Fylkets tilskudd 
utgjør 70 000 kroner.

• De innarbeidede budsjettmidlene er 70 000 fra 
fylket og 30 000 fra 
kommunen, dvs. totalt cirka 100 000 kroner. Tiltak 
er å kun åpne for bruk iht. minstekrav fra fylket. 
Dette betyr kun transport hjem fra offentlige fester. 
Alle private arrangement, vennebesøk, bursdager, 
tur på byen etc. tas ut av ordningen. Transport til 
og fra ungdomsklubben Synt’n dekkes nå av ATB 
sin ordning «fleksibel transport»



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Orkland kommune hadde 1374 
årsverk ved inngangen i 2021. 

Hva er antallet i dag?

Antall årsverk er pr 03.09.23 på 1425. 
Økningen er i stor grad skjedd innenfor 
barnehage og skole som en del av økte 
kompetansekrav- og 
bemanningsnormer.

I tillegg kan økningen forklares med 
oppbemanning i forbindelse med 
flyktningetilstrømning.

Spørsmål Svar



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Hvor store ressurser er tenkt brukt på 
arbeid for tilflytting av innpendlere i 
2024?

Svar
• Vi arbeider hver dag med å tilrettelegge for gode 

tjenester og opplevelser for at innbyggere og bedrifter, 
etablerte som nye/potensielle, skal oppleve høy kvalitet 
og service på tjenestene som tilbys i Orkland.

• Menon Economics la frem en scenarioanalyse av nye 
næringsmuligheter i Orkland. Dette er et 
kunnskapsgrunnlag når vi skal tilrettelegge for 
næringsvekst, pendling, tilflytting og bosetting, og 
generell samfunnsutvikling. Se Menon-rapporten.

• Prioriterte tiltak i 2024 under Temaplan tilflytting og 
markedsføring er videreutvikling av portalen 
InOrkland.no/.com, samarbeid med næringslivet, 
omdømmeundersøkelse og samling for nyansatte. Disse 
tiltakene innbefatter pendlere som målgruppe.

https://www.orkland.kommune.no/naering-i-orkland.507983.no.html


Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Ang. bygdekinoen på Løkken. 
Hvor mange betalende er det på 
Løkken kino og på Orkanger kino?

Svar

Orkland kino har visning torsdager 
og søndager hver uke. Høstens 
snittbesøk er 28 per forestilling, dvs. 56 
per visningsdag. 

Løkken bygdekino har visning fredager 
annenhver uke. Høstens snittbesøk er 
31,5 per forestilling, dvs. 63 per 
visningsdag.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Hvordan er 
integreringstilskuddet fordelt på 
enhetene?

Svar

I budsjett 2024 er tilskuddet 
fordelt som følger:

Enhet (tekst) Øk.plan 2024
Skatt og fellesinntekter -15 244 000
Kommunedirektørens stab -500 000

Fellesutgifter skole -800 000
Orkanger barneskole -204 000

Orkanger ungdomsskole -204 000
Barne- og familietjenesten -129 000

Integrering -22 269 000
NAV -11 900 000
Legetjenesten -275 000

Bo- og miljøarbeid -1 500 000
Tekniske tjenester -4 084 000

Totalt -57 109 000



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Hva er budsjettert kostnad 
til bevertning for politiske møter

Svar

• Budsjettert kostnad 
til bevertning for politiske 
møter for Kommunestyre, 
formannskap og hovedutvalg er 
186 000 kroner i 2024.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Er det vurdert å flytte 
Meldal frivilligsentral og BUA ut 
av sentrumsbygget og inn i 
Meldal kommunehus ?

Svar
Det er blant vurderingene som vil bli 
gjort i forbindelse med en større 
vurdering av utnytting av 
kommunens eiendomsmasse i 
Meldal sentrum. Det er fornuftig å se 
på samvirke mellom tjenester. 
Enheten kultur skal utrede fremtidig 
plassering av bibliotek på 
Løkken/Meldal og vil også se på 
mulighetene for samlokalisering av 
bibliotek, frivilligsentral og BUA.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Orkanger bibliotek: Hva vil 
tilpasning til meråpent bibliotek 
på Orkanger koste, ifølge anbud? 
(I HP 2022 het det at muligheten 
for meråpne bibliotek var kartlagt 
og at KD i 2023 skulle finne gode 
løsninger for Orkanger og Lensvik.

• Meråpent bibliotek på Orkanger er 
estimert til cirka 500 000 i 
investeringskostnad + eventuell mindre 
bygningsmessige tilpasninger. Før anbud 
ble det gjennomført en bygningsteknisk 
og brannteknisk gjennomgang som 
konkluderte med et vedlikeholdsbehov på 
cirka 2 millioner kroner før det kan 
investeres i meråpent bibliotekløsning 
(rapport formålsbygg). Avventer videre 
arbeid inntil avklaring om eventuell 
flytting av bibliotek til nytt helsehus.

• Hvis ombygging av Lensvik kommunehus 
blir vedtatt, blir biblioteket meråpent når 
kommunehuset åpner etter ombygging.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål
"Tilskudd fritidsaktiviteter" - Hvor mye ut over 
budsjett er brukt i de siste årene, er budsjettet økt 
etter dannelse av ny kommune og vil ordningen bli 
like lite byråkratisk ved at den overføres til NAV?

Svar
• Tilskudd fritidsaktiviteter er finansiert med 243 000 

i budsjett 2023. Ordningen ble gjort tilgjengelig for 
alle i Orkland fra 2020 med en budsjettramme på 
200 000. I 2022 ble det brukt 338 000 kroner i 
regnskap og hittil i år er det regnskapsført 449 000 
til tilskuddsordningen. 

• Ordningen er ikke tilført nye budsjettmidler i 
Orkland, men det er etablert et fond 
fritidsaktiviteter som pr 31.12.2022 har saldo på 
555 000. Fondet ble styrket med 500 000 i 
kommunestyrets junimøte, sak 40/23. Fondet 
brukes for å saldere merforbruk i 2023.

• Hvis ordningen skal videreføres innenfor 
budsjettert ramme må regelverket endres og 
behandlingsrutinene må gjøres mer omfattende 
(mer byråkratisk). Nav er faginstansen som er best 
egnet for å gjøre slike vurderinger.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål
Hvor mye midler har vært brukt til sommer 
-/vinter- / høst - Orkland?

Svar
• Det har vært varierende hvor mye 

tilskuddsmidler som vi har fått til formålet. 
Det har vært avsatt kr 0 i budsjettene både før 
og etter Orkland til tiltaket. Hovedsakelig har 
tilskuddene kommet fra Orkdal 
Sanitetsforening (100 000 pr år) og BUFDIR 
(fra 0 – ca. 500 000). Ikke brukte midler har 
stått på fond, og dette er disponert i år pga. 
manglende tilskuddsmidler. For å 
gjennomføre Sommer/Høst/VinterOrkland på 
et godt nivå, er det behov for cirka 400 000 
årlig. Av dette vil sannsynligvis Orkdal 
sanitetsforening bidra med 100 000. 

• Tiltaket vil bli dimensjonert iht. tildelte midler 
i 2024. 



Oppvekst

Oppvekst



Fra opposisjonen ved Fremstad

Spørsmål
• Orkland kommune får i dag et 

ekstra grendeskoletilskudd basert på antall 
skoler stemmer for 2023 er økt fra 500000 i 
2022 til 519 000 i 2023?

Svar
Grunnskoletilskudd gis per grunnskole. Orkland 
kommune får tilskudd for 10 skoler.

• 500 000 kroner i 2022

• 518 500 kroner i 2023

• 541 000 kroner i 2024



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål
• Grunnskoletilskuddet er lagt inn som minus 

budsjett ved nedleggelse av Lysheim hvor 
ligger disse i dagens budsjett?

Svar
• Grunnskoletilskuddet er en del av 

rammefinansieringen til kommunen og er 
dermed ikke direkte ført ut til 
rammeområdet grunnskole i dagens 
budsjett.

• Det er tatt med for å vise det totale 
kostnadsbildet ved å avvikle enhet.



Fra opposisjonen ved Fremstad

Spørsmål
Hva er riktig avstand 
fra ytterste helsårbosetning i Lysheim og Aa 
skolekrets inn til henholdsvis Lensvik og Grøtte 
skole.

Det ble fremlagt en reisetid på 30 min for elever 
mellom Lysheim og Lensvik skole noe som ikke 
medfører riktighet da skolekretsen strekker seg 
til Leksa og har ytterpunkter som vil gjøre 
en oppsamling ekstra tidkrevende. 

For Aa skolekrets er det ikke stipulert, men 
erkjent at veien blir lang. 

Vi ønsker en reel tidsberegning for skolebarn 
som skal bo i disse kretsen der oppsamling og 
stopp er medberegnet.

Svar
o Bolighus med beboere som ligger lengst fra Lysheim 

skole ligger i Verrafjorden og på Værnes, begge steder 
ca. 12,5 km fra Lysheim skole og 32,5 km fra Lensvik 
skole.

o Bolighus med beboere som ligger lengst fra Aa skole 
ligger på Hafsmo ca. 32 km fra Aa skole.

• Lengste avstand for dagens elever:
o Fra Verrafjordveien ved Lysheim til Lensvik skole 21 km.
o Tannvikveien til Grøtte skole 58 km.

o Stipulert reisetid med oppsatte busser
o Ca. 35 min frå Verrafjordsveien 1 til Lensvik skole*.
o Ca. 1t 45min frå Tannvikveien 1980 til Grøtte skole



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål
Finnes det oversikt over hva som er 
lengste reisetid for elever i barneskole 
og ungdomsskoler med dagens 
skolestruktur?

Svar
• Fra Hafsmo til Aa skole bruker skolebussen 57 

minutter, i følge AtBs bussrute. Det gjelder 1.-
10. trinnselever.

• Fra Valset til Lensvik skole bruker skolebussen 
52 min, i følge AtBs bussrute. Da plukker 
bussen opp barn som bor på ulike plasser i 
ytre Agdenes på veien. I følge skolen og 
sjåførene bruker bussen lengre tid enn det i 
virkeligheten. Det gjelder 8.-10. trinnselever.

• Fra Søvasskjølen til Grøtte skole bruker 
skolebussen 58 minutter, i følge AtBs 
bussrute. Det gjelder for 1.-10. trinnselever.

• *En elev som bor på Søvasskjølen og går på 
Gjølme skole bruker 1 t 30 hver vei



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Hva blir lengste reisetid for elever 
ved hhv Lysheim og u-trinnet på 
Krokstadøra ved evt nedlegging av 
tilbudene?

Svar
• Reisetid Lysheim – Lensvik skole: Elever som bor 

på Valset har lengst reisetid med 52 minutter i 
følge bussrute. Per nå bor det ingen elever der. 
Ingen av elevene som går på skole eller 
barnehage nå vil ha lengre reisetid enn ca 30 
min ifølge bussrute (ca 45 min i virkeligheten).

• Reisetid Krokstadøra - Grøtte: Av de 
elevene som går på skole nå er det de som bor 
i Tannvikvågen som får lengst reisevei med cirka 
1,5-2 timer per vei.

• AtB har skissert et utkast ut fra dagens tilbud om 
skyss fra Tannvikvågen og Vuttudal til Grøtte. 
Om tiltaket skulle bli realisert, svarer de at det 
må ses nærmere på blant annet reisetid.



Fra KRF

Spørsmål
Hva er akseptabel reisevei for 
skoleelever?

Svar
• I opplæringsloven står det at alle 

elever skal ha "akseptabel reisevei", 
men det angis ikke maksimale 
reisetider i loven.

• Reisetid inkluderer tid til venting.

• Det skal tas hensyn til at eleven får 
tilstrekkelig fritid, men og en rasjonell 
og effektiv organisering av skyss. Det 
gjør at alle elever må godta en viss 
reisetid.

• Det forventes at eldre elever tåler 
lengre reisetid enn yngre elever.



Fra KRF

Spørsmål

Hva er antall barn i Å barnehage?

Svar

• Per dags dato er det 16 barn på Å 
barnehage.

• Et barn ble tatt opp i rullerende 
opptak i november. Det kommer ingen 
nye barn i rullerende opptak utover 
våren.

• Av de 16 barna er 4 skolestartere

• Antall barn fra høsten 2024 er klart 
etter hovedopptaket 1. mars.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Hva er kostnadene ved å øke til 3-
deling på Lysheim og barnetrinnet på 
Krokstadøra? 

Og hvordan blir da fordelingen av 
elever per gruppe og lærer?

Svar

• Som omtalt i KN er kostnaden ved å gå fra 
2 til 3-deling på hver skole cirka 800 000 
kroner, tilsvarende ett lærerårsverk

• Skolene deler inn gruppene etter hva som 
er mest hensiktsmessig ift elevtall og 
kompetansemål i læreplanen.

• Elever barnetrinn GSI oktober 2023:
o Aa skole småtrinn 15 elever, mellomtrinn 11 

elever

o Lysheim skole småtrinn 13 elever, 
mellomtrinn 7 elever



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Hvilke "fleksible" alternativer finnes 
til dagens fleksible barnehageopptak, 
og hva kan eventuelle besparelser 
være? 

(Eks tilby plass i barnehager det er ledig 
kapasitet, øke grunnbemanning i en el 
flere barnehager sentralt for å ta imot 
barn året gjennom, redusere til 3 
opptak i året)

Svar

Kostnaden ved opptak henger sammen 
med antall barn som får plass. Dette på 
grunn av bemanningsnorm. Eneste 
måte å spare på er å ta inn færre barn.

Kommunen kan tilby barnehageplass i 
en barnehage med ledig kapasitet og 
oppfylle barnets rett til barnehageplass.

Viser ellers til tjenesteutredning

Rullerende opptak i barnehage

https://img5.custompublish.com/getfile.php/5220947.2685.nu7bnsniz7ipin/Tjenesteutredning+rullerende+opptak+2023.pdf?return=www.orkland.kommune.no


Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Har vi oversikt over hva slags 
kompetansekrav som gir størst 
utfordring på våre barnehager og skoler 
i årene fremover? 

Hvordan er mulighetene for å følge opp 
dette på alle enheter? (Viser til innspill 
fra utdanningsforbundet på Aa 
oppvekstsenter)

Svar
• Lærere som utdannes fra 2017 har 2-4 

undervisningsfag. Det vil gjøre det 
utfordrende for spesielt små skoler med få 
lærere å oppfylle krav om at lærere skal ha 
formell kompetanse i faget de underviser i.

• Ny opplæringslov kommer til å kreve flere 
lærere med spesialpedagogisk utdanning

• Kompetanseløftet vil kreve flere ansatte med 
spesialpedagogisk kompetanse både i skoler 
og barnehager.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Reduksjon av antall enheter innen 
oppvekst, men likt antall ansatte - hvor 
mye hjelper det på grunnbemanningen i 
barnehager?

Svar

• I barnehage er det pedagog- og 
bemanningsnorm, og i skole 
lærertetthetsnorm.

• Så fremt barnetallet opprettholdes og 
budsjettet holdes uendret vil ikke 
antall enheter påvirke 
grunnbemanningen i stor grad.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Vikarpool eller økt grunnbemanning 
i barnehager, og evt skoler: Hvor mye av 
dagens vikarbudsjett kan erstattes med 
en slik løsning?

Svar

• Det er mulig en ordning med vikarpool 
eller økt grunnbemanning kunne 
erstattet deler av vikarbudsjettet, 
spesielt i de største enhetene. 

• Vikarbehovet er stort i alle enheter, og 
det er krevende å skaffe vikarer i hele 
kommunen. Det knyttes derfor 
usikkerhet til om det er mulig å 
etablere en vikarpool i dagens 
marked.

• Spørsmålet krever en utredning.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål
Ifølge SU ved Å/Grefstad barnehage 
har barnehagene i Meldal maks 15 % 
ledig kapasitet, ikke 30 % som i KDs forslag, fordi 
barn 0-3 år er beregnet feil. Hva er korrekt? 

Hvor mange barn i sone Meldal er 0-3år?

Svar
• KDs beregning av barnehagekapasitet tar 

utgangspunkt i fysisk barnehageareal og 
hvor mange barn barnehagen er godkjent 
for.

• Barn under 3 år anbefales å ha minst 5,33 
m2, mens barn over 3 år minst 4 m2.

• Barnehagene i Meldal har fysisk kapasitet 
til å ta imot antall barn de er godkjente 
for, slik det står i utredningen.

• Det er 59 småbarn (21 og 22 mod) i sone 
Meldal



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Hva koster det å øke 
grunnbemanning i hhv barnehage 
og grunnskole med 5 prosent?

Svar

• Å øke grunnbemanning med 5%:
• Barnehage ca. 7,8 millioner kroner

• Grunnskole ca. 8 millioner kroner



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Generelt ostehøvelkutt på 754 000 
fordeles på skoler – hvordan skal det tas 
inn uten at kravet til 
minimumsbemanning settes 
enda sterkere under press?

Svar

Orkland kommune har en 
forventet elevtallsnedgang på cirka 30 
elever fra høsten 2024. Osthøvelkuttet 
tilsvarer cirka ei lærerstilling.

Slik sett blir situasjonen like presset som 
den er i dag, men ikke verre.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V
Spørsmål: 

Hva er hittil gjennomført 
av prioriterte tiltak 
i vedtatt skolebruksplan?

Fra handlingsdelen i 
planen vedtatt juni 
’23, og fra 
hovedutvalgets 
prioriterte liste for 
‘24 er følgende 
gjennomført:

Priorite

rt

Skole Tiltak Antatt kostnad status

1 Grøtte Gulvbelegg samfunnshuset 200 000 Vedtatt 

i  HP 23-

26.
2 Årlivoll Vinduer og utvendig solskjerming 300 000 Vedtatt 

i HP 23-26. 

3 Grøtte 5 vinduer med solskjerming skiftes 50 000 Vedtatt 

i HP 23-26

Priorit

ert

Skole Tiltak Antatt kostnad Prosjektnr.

1 Årlivoll skole Yttertak, lekkasje 400 000 40089

2 Orkanger 

barneskole

Uteområdet ved inngangen til 1. trinn 

asfalteres

150 000 92104

3 Gjølme skole Ferdigstille uteområdet bak skolen 200 000 92105

8 Gjølme skole Ferdigstille prosjekt SFO/kjøkken 35 000 40061



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål
• 74 elever fikk særskilt norskopplæring 1.10.2022. 

Hva var antallet 1.10.2023?

• Hvordan finansieres særskilt norskopplæring 
i grunnskolen, og hvordan sikres at det er 
nok midler til formålet? (Skoler forteller 
om fremmedspråklige elever som må rett inn 
i store klasser fordi innføringsenhet enten 
er underbemannet eller mangler. )

Svar
• Det er innrapportert 71 elever som får særskilt 

norskopplæring per 01.10.23.

• Vi har ingen sentral innføringsenhet for 
fremmedspråklige elever i Orkland kommune. 
Nærskoleprinsippet følges, og elever får skoleplass 
på nærskolen sin. 

• Norskopplæring finansieres innenfor skolenes 
ordinære budsjett. Fra 2023 får skolene et 
engangstilskudd på 27 000 kroner for hver 
flyktning, som tilsvarer cirka 38 timer undervisning. 
Finansieres av integreringstilskuddet.

• Kommunestyret har avsatt 560 000 kroner som 
fordeles ut til skolene etter antall elever som får 
særskilt norskopplæring.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Er søkere heretter pliktig til å ta 
barnehageplass i egen sone hvis det er 
ledig plass, og hvordan er sonene 
fordelt? (KD skriver at "Søkere som bor i 
soner med god barnehagekapasitet må 
tilbys plass i denne sonen, selv om 
de søker om plass i sentrum.)

Svar
• Foreldre søker på barnehageplass i tre valgfrie 

barnehager i prioritert rekkefølge

• For å utnytte barnehagekapasiteten 
foreslår kommunedirektøren at søkere i soner 
med god kapasitet får plass der framfor å få 
plass i barnehager med lav kapasitet. Det er 
ingen fastsatte soner, barnehage vurderes 
opp mot hjemstedsadresse.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Hva er kostnaden ved å opprettholde 
SFO 1.-4. på Lysheim skole?

Svar

• SFO på Lysheim skole har prognose på 
315 000 kroner i 2023.

• SFO og barnehagen samarbeider om 
ettermiddagstilbudet i dag, uten at 
det gir økonomisk effekt.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål
Hva er kostnaden ved å etablere 
oppvekstsenter for hhv 1.-2 og 1.-4. 
på Lysheim skole?

Svar
• Uavhengig av hva man velger, vil det bli en 

undervisningsgruppe. Årsaken til det er at det 
allerede er redusert fra 3 til 2-deling.

• En gruppe krever en lærerstilling med beregnet 
kostnad 800 000 kroner per år.

• Byggkostnad avhenger av om skolen holder til i 
Lysheim skole, eller om den samlokaliseres med 
barnehagen. Å stenge Lysheim skole gir en 
besparelse på cirka 500 000 kroner i året.

• Avhending av bygget vil kunne gi større 
besparelse.

• Opprettholdelse av skoledrift gjør at kommunen 
beholder grunnskoletillegget på 541 000 kroner 
for 2024.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Er det riktig oppfattet at 
besparelsen i FDV på 0,5mnok ved 
nedleggelse av Lysheim skole blir 
utlignet av tilsvarende tap i 
overføring for grunnskole?

Svar

• Ja, fra 2026 blir det det.

• Besparelsen er med 
utgangspunkt i at bygget fortsatt 
står der. Ved avhending av 
bygget vil innsparingen bli 
større. 



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Hvordan realiseres besparelse 
i lærerressurs ved de 
foreslåtte strukturendringene på 
Aa og Lysheim skole?

Svar

Besparelse i lærerressurs 
blir realisert gjennom 
ordinær nedbemanningsprosess 
med virkning fra 01.08.24.



Helse og mestring



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål
• Det står at det er behov for å tilpasse tilbudet til 

kun å omfatte omsorgsboligens 8 plasser med 
behovstilpassede helsetjenester i hjemmet. Betyr 
det at det ikke er HDO(heldøgnsomsorg)boliger? 
Vil det da bety at det ikke trengs nattevakt på 
boligene? Hvilke personell vil bli igjen for å ivareta 
beboere?

Svar

• Egen rute for hjemmetjenesten 
både dag, aften og natt

• Tilknyttet sone Orkdal, utøvd i 
heimen

• Behovsprøvd ut i fra den enkelte 
brukers behov



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål
Det foreslås at sykehjemsdelen legges ned. Det betyr de 
8 plassene + kjøkkenet. Svømmehallen ligger også 
i sykehjemsdelen er denne også tenkt nedlagt?

Svar

• Nei, det er ikke foreslått å legge 
ned svømmehallen.



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål
Under ramme institusjon står det en 
rammeøkning på Orkdal Helsetun på 4,9 mill. (SOS 
fra hjemmebaserte tjenester) Hva ligger bakom 
det tallet? Innsparing med å legge ned SOS står 
i budsjettframlegget på 4 mill. Hvor kommer da 
de 490000,- fra?

Svar

• Driftsbudsjett sone Krokstadøra- 
grunnlag.

• Plasser som er i bruk ved SOS 
foreslås overflyttet til OH med 
utgangspunkt i pleiefaktor 0,8 
tilsvarer dette 4,9 millioner.



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål

Under samfunn, kommunalteknikk side 
79 står det en innsparing på 550000,- 
på Snillfjord Omsorgssenter. Hva ligger 
bakom det tallet? Strøm, renhold?

Svar

• Ja, i hovedsak innsparing på 
strøm og renhold.

• Det er ikke satt av midler til heis 
som vil koste ca. 1,55 millioner 
kroner (dagens heis er defekt).



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål
Er det tatt vurdering om budsjettvedtaket i 
2022 for 2023 om stenging av rom og 
rekrutteringsstopp medfører at en mister 
helsepersonell som er på utkikk etter jobb når 
de møtes med at det ikke finnes tilgjengelige 
ledige stilinger ved institusjonene?

Svar
• Stenging av rom kan føre til at vi mister 

personell. 

• Samtidig er noe av årsaken til stenging av rom 
knyttet til rekrutteringsutfordringer.

• Når rom stenges, tas samtidig kostnadene ut 
av budsjettet. 

• Stenging av rom har ført til mindre 
arbeidspress og færre brudd på 
arbeidsmiljøloven (AML).

• Vi søker å finne midlertidige løsninger for de 
som henvender seg, selv om det ikke er ledige 
stillinger. 

• Tett samarbeid med tillitsvalgte.



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål
Ved SOS er det skrevet at det mangler 
9 stillinger. Hvilke typer stillinger er 
dette? Fagtype og årsverk/ antall 
stillinger.

Svar
• Fra tjenesteutredningen er det beskrevet 

at det mangler 9 helsefagarbeidere. Disse 
av ulik stillingsstørrelse og mest prekært 
med oppdekking av helg.

• I etterkant av utredningen er det 
gjennomført endringer i turnus ved 
økning i stillingsstørrelser og langvakter 
på helg.

• På grunn av færre beboere er 
bemanningsbehovet redusert. Samlet sett 
gjør dette at det ikke er ledig 9 stillinger, 
men per dags dato 3 ledige.



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål

Er gradvis nedlegging av kommunale 
stillinger i ytterkantene en vei å gå for å 
skape gode fagmiljø? Det refereres til ett 
stort fagmiljø. Hva er ett stort fagmiljø?

Svar

• Større fagmiljø vil gi effekt på muligheten til å gi forsvarlige 
tjenester. Det vil redusere risiko og øke robusthet.

• Fagmiljøets størrelse har også betydning på den 
ansattes opplevelse av mestring og trygget, samt gir rom for 
utvikling.

• Det medfølger stort ansvar å ha døgnkontinuerlig tjenester til 
noen av våre aller mest sårbare, da er det betryggende å ha 
et kollegium å sparre med og kunne få faglig motstand eller 
løft fra flere perspektiv. 

• Definisjon av fagmiljø avhenger av den enkeltes opplevelse av 
å være delaktig i et fagmiljø som gir trygget og utfordring, 
mens den objektive vurderingen av fagmiljø er når man 
har et robust sammensatt fagmiljø som sikrer forsvarlige 
tjenester og utvikling. 

• Fagmiljø er en av de aller viktigste faktorene for å beholde og 
rekruttere personell innen helsetjenesten. Det er nok også en 
av årsakene til at kommunehelsetjenestene i stor grad taper 
kampen om arbeidskraften til sykehusene, til tross for 
konkurransedyktige betingelser.



Fra opposisjon v/Fremstad

Spørsmål
• Det er i dag en betydelig andel utskrivningsklare 

pasienter som belaster kommuneøkonomi i form 
av dagbøter. Hva er kostnaden på disse døgnene?

Svar

• Hvert døgn koster 5508 kroner. 
Vi antar å passere en 
totalkostnad på 6 millioner 
kroner i år.



Fra opposisjon v/Fremstad

Spørsmål
Hvor mange stengte rom opererer 
Orkland kommune med i dag og hva er 
kostnaden for å reåpne disse? Har 
stillingen til forløpskoordinator redusert 
kostnadene i helsesektoren?

Svar
• 31 plasser
• 23 millioner kroner til bemanning

• Forløpskoordinator har redusert 
behov for innleggelse i sykehus, 
samt bidratt til bedre forløp og 
sjeldnere behov for plass ved 
sykehjem for utskrivningsklare.

• Foreslått evaluert for optimal 
utnyttelse.



Fra opposisjon v/Fremstad

Spørsmål
Er det utført kartlegging av konsekvensene ved nedleggelse 
av helsetilbud i nærområdet for brukerne? Der en ser på om tilbudet 
blir mindre brukt grunnet lange reiseavstander både 
i tidsbruk og kostnader for innbyggernes personøkonomi.

Svar
• Gjennom tjenesteutredningen er det kommet 

fram at innholdet i tilbudet er viktig både for 
ansatte og mottakere av tjenestene.

• Ved behov for institusjonsplass er behovet for 
betydelig bistand sterkt økt gjennom hele 
døgnet

• Kjente og nære omgivelser er viktig for den 
som mottar tjenesten og dens pårørende

• Likevel er vi kommet fram til at tilbudet 
forutsettes gitt forsvarlig i form at tilgang på 
tilstrekkelig antall kvalifisert personell.



 Fra KRF

Spørsmål

Hva med å utnytte romkapasitet ved 
Snillfjord omsorgssenter framfor å kjøpe 
plasser i andre kommuner? Er dette 
vurdert?

Svar

• Det er rekrutteringsutfordringer 
som påvirker muligheten for 
dette

• Dette handler oftest om 
utskrivningsklare pasienter som 
utløser behov for sykepleiere. 
Dette vil bety behov for å 
rekruttere 7 nye sykepleiere



Fra KRF

Spørsmål

Hvor er plassene tenkt brukt ved Orkdal 
Helsetun? Og hva med rekrutering dit?

Svar

• Gjenåpning av de stengte 
plassene med bemanning fra 
SOS



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Vil total kapasitet på pleieplasser 
(i bruk) i kommunen bli bevart 
hvis plassene ved SOS tas bort? 

Svar

• Ja, plassene som er i bruk ved 
SOS overføres Orkdal helsetun



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Hvordan tenkes organisering HDO 
på Krokstadøra? (Beboere 
oppfatter seg som lite involvert i 
prosessen og er utrygge/usikre på 
hvordan løsningene blir 
med f.eks nattevakter og tilgang 
til sykepleiere.)

Svar

• Det er holdt av midler til 
bemanning som skal betjene 
omsorgsboliger og 
hjemmeboende gjennom hele 
døgnet

• Organisert sammen med sone 
Orkdal med tilhørende fagmiljø



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål
Trygghetsalarmer i sone Krokstadøra 
-er knyttet opp mot pårørende (?). 
Hvilke andre løsninger er vurdert og 
til hvilke kostnader?

Svar
• Alarmene er knyttet opp mot 

Værnes responssenter
• Ved alarm utløser Værnes respons 

et oppdrag hos hjemmetjenesten.
• Hjemmetjenesten kan, ut i 

fra henvendelsens art, beslutte å 
kontakte pårørende for å 
gjennomføre tilsyn på natt.

• Ved mistanke om eller bekreftet 
akutt situasjon vil blålysetatene 
kontaktes av Værnes respons.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Hva er gjort for å rekruttere og sikre 
nødvendig fagkompetanse på SOS?

Svar

• Tillegg for sykepleiere i turnus (hele 
Orkland)

• Velferdsteknologi- multidoserobot 
som første avdeling

• Halvårsplan- som første avdeling og 
likt med arbeidsplasser rundt oss

• Utlysninger og ekstra profilering

• Aktiv rekruttering

• Ansatte har laget film



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål
Er det faktisk slik at det ikke er mulig å få 
tak i nok kvalifisert fagfolk til SOS? Hva er 
prøvd? Hva betyr «bommen» for 
rekrutteringsarbeidet, og hva 
kan kommunen gjøre med denne?

Svar
• Arbeidsmarkedet er presset
• Utlysninger
• Høy tetthet av faglært arbeidskraft 

er en fordel for rekrutteringen
• Marginal drift trekker ned
• Bom kan ha effekt, men flere kjører 

frivillig ut av den uten tillegg i lønn
• Fagmiljø har mye å si
• Lik lønn for likt arbeid



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål
Har administrasjonen vurdert å kompensere for 
de ansattes bomutgifter til Krokstadøra 
som et rekrutteringstiltak, hvis nei hvorfor ikke?

Svar
• Dette er vurdert, men har valgt å sette et klart 

skille på mellom hva som er direkte knyttet til 
ansettelsesforholdet og hva som faller 
utenfor. Reise til/fra jobb faller normalt 
utenfor arbeidstid og med det 
også ansettelsesforholdet.

• Kommunens lønnspolitikk har lagt til grunn 
at det ikke være forskjeller i lønn og andre 
godtgjøringer på grunn av geografi i Orkland 
kommune. Lokale rekrutteringsutfordringer 
skal løses på individuell basis, noe som også 
gjør det mulig å gi mer i lønn når det skal 
ansettes hvis det er nødvendig fra sak til sak.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Ansatte ved SOS skriver at 
kommunen har nektet å bruke 
"stillinger på tvers". Er dette riktig, 
og evt hvorfor?

Svar

• Kommunen har vurdert sammen 
med tillitsvalgte at det ikke er 
formålstjenlig å pålegge delt 
arbeidssted.

• Vanskelig å rekruttere til stilling 
med delt arbeidssted.

• Generell rekrutteringsutfordring

• Rekrutteringsstatistikk



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Ansatte ved SOS skriver at 
"lederne har avslått 
forslag om vikarpool for 
sykepleierne." 

Er dette riktig, og evt 
hvorfor?

Svar

Vi vurderer at det ikke er realisme i å 
lyse ut stillinger i en vikarpool for 
sykepleiere. Det er en generell 
mangel på sykepleiere.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Solhagen demensbolig har 
i dag 3 sykehjemsplasser. 

Blir disse videreført på 
Meldal Helsetun i KD sitt 
budsjettforslag? 

Svar

• Institusjonsplassene i Solhagen 
AD videreføres ved flytting pga. 
mulighet for skjerming



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål
KAD senger 

Hva er den økonomiske effekten av at KAD 
overføres til kommunene?

Svar
Orklands andel av KAD (Kommunale akutte 
døgnsenger): 5,3 millioner

• Etter flytting er det behov for 2 
sykepleierårsverk og cirka 0,5 legeårsverk. Det 
vil totalt utgjøre cirka 2,5 millioner. I tillegg 
må det påberegnes kostnader til utstyr og 
hushold.

• Ved etablering av legevakt forventes økte 
kostnader slik som det også medførte 
besparelse ved drift i St Olavs

• Ut ifra forutsigbare kostnader antas ny drift av 
legevakt og KAD å gå i balanse med økte 
kostander og besparelser sett i sammenheng



Samfunn



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål
Investering til bilpark teknikk. Er 
summene i budsjettet og 
handlingsplanen riktige?

Svar
• Ja. Det er et samlet behov som vi 

fordeler over år, og handler om:
• Utskifting av gamle varebiler for 

vaktmestere/håndverkere (krav om 
elbiler) 

• Erstatning av private biler (mange bruker 
privat bil i jobben)

• Både arbeidsmiljøaspekt og miljøkrav

• Det er reservert midler i 
investeringsplanen, men bruken av 
midlene vil bli vurdert som del av 
oppfølging av gjennomgangen av 
Tekniske tjenester



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål
Kjøpes eller leases bilene hva er vurderingen 
for valget?

Svar

• I forbindelse med evaluering av 
bilordningen, er vi også i gang 
med å vurdere grundigere om 
biler skal leases eller kjøpes. 
Konklusjonen kan bli både òg, 
avhengig av type bil og bruk.



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål

Orkanger mot sjøen. Hva er grunnlaget 
for den tildelte summen og er denne 
tenkt over flere år?

Svar

• Feilregistrering. Kan tas ut



Fra opposisjonen v/Fremstad

Spørsmål

Avvikling av aktivitet av 
kommunehuset på Krokstadøra, 
innsparing 600.000,- Hva ligger 
bakom det tallet?

Svar
• Reduserte kostnader til strøm, avgifter, 

vaktmester og renhold når bygget 
tømmes.

• Vi har fortsatt driftskostnader når bygget 
står tomt.

• Mister inntekt fra Coop når de flytter ut. 
Leie baseres på omsetning. Den er nå 
nedadgående. Inntekten var 400 000 i 
2022. 

• Dersom bygget selges vil det være et 
ytterligere innsparingspotensial.

• Netto driftskostnad i 2023 er budsjettert 
med 983 000 kroner. 



Fra KRF

Spørsmål

Har administrasjonen vurdert etablering 
av Utleieboliger utenfor 
sentrumsområdene?

Svar

I utgangspunktet har Orkland en høy 
andel utleieboliger, og ambisjon 
(tidligere vedtak) om å avhende 
boliger. Dette har blitt utsatt pga. 
flyktningsituasjonen. Vi har behov 
for en strategi for hvor hvilke og hvor 
mange boliger vi skal ha, som også 
vurderer geografi. Vi besitter også i 
dag utleieboliger utenfor 
sentrumsområdene. 



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Er brannberedskap sine små 
stillinger med i tellingen på deltid/ 
prosentvis hele stillinger?

Svar

• Disse stillingene er ikke med i 
tellingen når vi beregner tall på 
deltidsarbeid. 

• Stillingene regnes midlertid med 
når vi regner totalt antall årsverk 
på enhetene.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Hva inngår i besparelse 
på renhold, og hvor stor andel 
går på Lysheim, Aa skole og 
Å barnehage?

Svar

• Innsparingen Renhold på 1,5 
millioner viser til kutt i renhold 
bare på rådhus og kommunehus. 

• I de oppgitte beløpene for 
innsparinger for Lysheim, Aa og 
Å inngår også spart renhold.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Hva skjer videre med rapporten om 
de tekniske tjenestene, og hvor 
store innsparinger antar man det er 
å hente?

Svar
• Rapporten følges i første omgang opp 

med vurderinger av organisering. 
Kommunedirektøren vil holde 
formannskap og HT løpende orientert.

• Rapporten gjorde ingen forsøk på å 
kvantifisere innsparingspotensial. Den 
peker på noen muligheter, men 
samtidig vet vi at det er store etterslep 
f.eks. på bygg og samferdsel (se svar til 
separat spørsmål om veg). Det er 
derfor ikke budsjettert innsparinger 
som følge av rapporten.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Hva trengs av ekstra driftsmidler 
per år for å redusere etterslep på 
drift og vedlikehold av kommunal 
veg? (PwC-rapporten oppgir 27,5 
mill per år for å opprettholde 
dagens nivå med ref til temaplan.)

Svar

• Det er 10,5 millioner per år som 
er estimert tilleggsbehov, som 
omtalt i Temaplan samferdsel (vi 
har budsjett på 62 kroner per 
meter, mens gjennomsnittstall 
for å opprettholde realkapital er 
93 kroner).



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Hva koster det å innføre samme 
leie i Orklahallen som Lensvik 
flerbrukshall for voksne (trening) 
og aldersbestemte 
klasser (kamp)?

Svar

Innføring av samme leie i 
Orklahallen som i Lensvik 
flerbrukshall er estimert til 250 
000 kroner per år.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Forrige handlingsplan ble gevinst på 
økt utleiegrad av kommunale boliger 
satt til 770 000 kr per år. Er denne 
posten tatt ut, evt hvorfor?

Svar

Nei, dette innsparingskravet 
på Tekniske tjenester er ikke 
tatt ut.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

PwC-rapporten beskriver 
betydelig potensial for mer 
effektiv drift av kommunale bygg. 
Hvorfor er det ikke tatt inn noen 
gevinst på drift per kvm for 2024?

Svar

• Det er lagt inn innsparingskrav på 
renhold, uavhengig av PwC-
rapporten.

• Effektiviseringspotensialet på drift 
av bygg er ikke forsøkt kvantifisert. 
KOSTRA-analyser indikerer at vi har 
relativt høye kostnader til renhold, 
men at drift- og vedlikeholds-
kostnader generelt er på linje med 
sammenligningskommuner. 



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål
Når tenker KD at reguleringsplan for 
Orkanger Nordre del skal starte, og hva vil 
den koste? (I 2022 ble det satt av 800 000 
kr til arbeidet. Planen skulle være ferdig i 
2023, men ble utsatt igjen, nå i påvente 
av kulturminneplan)

Svar
• Planstrategien vedtatt oktober 2020 inneholder 

kulturminneplan som skulle gjennomføres i 2021-22, og 
reguleringsplan Orkanger Nordre del som skulle 
gjennomføres 2022-23. 

• Kulturmiljøplan er nå startet opp. Rekkefølgen på 
planene er viktig fordi kulturmiljøplanen kan dekke 
mange av bevaringshensynene som er utfordrende med 
den eksisterende planen Orkanger Nordre del 
(vernesone og bestemmelser er gamle og vanskelige å 
styre etter). 

• I arbeidet med kulturmiljøplanen kan vi bruke midler 
satt av til Orkanger Nordre del til å detaljere 
bestemmelser, retningslinjer og hensynsone for dette 
området spesielt. Planprogrammet for kulturmiljøplanen 
kommer til politisk behandling tidlig 2024. 

• Kommunens planstrategi (behovet for planer) revideres i 
løpet av kommunestyrets første år.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Hva er forventet inntekt fra en 
evt. vertskommuneavtale med Hitra på 
brann og redning? (KD har ikke 
budsjettert med beløpet siden avtalen 
ikke er landet men går ut fra at 
den økonomiske effekten er kjent ved 
en evt avtale)

Svar

• Vertskommuneavtalen vil dekke 
våre økte kostnader gjennom 
avtalen. Formålet med avtalen er 
først og fremst å styrke fagmiljø og 
beredskap: 
• Ved å samle stillingsandeler til 

helstillinger vil vi styrke forebyggende 
fagmiljø og kompetanse.

• Med en samlet og koordinert 
beredskap for Skaun, Orkland og Hitra 
vil vi ha mer robust beredskap for 
hele 25 vegtunneler.



Fra Ap, SMBP, H, SV og V

Spørsmål

Utskiftning til smarte gatelys 
skal utgjøre 50-80% reduksjon 
i driftskostnader, er gevinsten av 
dette budsjettert?

Svar

Nei. Gevinst er krevende å 
estimere pga. variabel kraftpris, og 
det er først etter at prosjektet er 
fullført at vi ser hva redusert 
kraftbruk blir.



Lovpålagte og ikke lovpålagte oppgaver

Opposisjon v/ Fremstad: 

Ønsker å få budsjettet inndelt i lovpålagte og ikke lovpålagte oppgaver 
og med en oversikt over hva disse er.

Turid Mjønesaune PP: 

Ønsker en oversikt og sum, på hvilke lovpålagte og ikke lovpålagte 
oppgaver kommunen bruker penger på ? Larvik Kommune har dette til 
opplysning. 



Administrasjon



Beskrivelse av de ulike 
tjenestene med 
lovhenvisning finnes på 
kommunens hjemmeside. 



Administrasjon 

Lovpålagte oppgaver

• Digitale tjenester, hjemmeside, informasjon, 
kunngjøringer, tilgjengelighetserklæring og klart 
språk-arbeid er lovpålagte oppgaver, jf. 
Offentlighetsloven, språkloven, forskrift om 
universell utforming og Lov om elektronisk 
kommunikasjon m.fl.

• Sikkerhet og beredskapsarbeid er lovpålagt.
• Arkivering, bevaring og kassasjon er lovpålagt.
• Personvernombud er lovpålagt.
• Oppfølging av lov og avtaleverk knyttet til 

arbeidsforhold er lovpålagt.
• Økonomi og regnskap er lovpålagt.

Ikke lovpålagte oppgaver

• Forberedelse og oppfølging av 
politiske vedtak og temaplaner

• Utviklingsarbeid og oppfølging av 
en relativt ambisiøs samfunnsdel 



Kultur

• Bibliotek er lovpålagt, men det kreves kun ett bibliotek i hver kommune. Dette betyr at tre bibliotek kan 
avvikles.

• Kulturskole er lovpålagt, men prioritering av størrelsen og omfanget av kulturskolens tjenester blir besluttet 
lokalt.

• Innenfor området kultur ligger kommunens fleste tilskuddsordninger. De tilskuddsordningene som ikke er 
knyttet til en formell avtale er ikke lovpålagt. Det er sannsynlig at cirka 5-6 millioner kan spares hvis 
kommunene slutter å gi tilskudd til idrett, kultur, frivillige organisasjoner, verneverdige hus, fritidsaktiviteter, 
grendehus, kulturarrangementer og store teateroppsetninger/festivaler.

• Frivilligsentraler er ikke lovpålagt. Vi har tre frivilligsentraler, og hvis disse avvikles vil driftsmidler ut over 
statstilskuddet kunne tas som innsparing.

• Kulturloven leses slik at Orkland kino og Orkland kulturscene er innenfor lovkravet. Bygdekino og 
kulturscene på Løkken er ikke lovpålagt. 

• Ungdom og fritid sitt forebyggende ungdomsarbeid, ungdomsklubb, oppfølging ungdomsråd, 
ungdomsaktiviteter, ungdomspatrulje etc. er ikke lovpålagt, men gir god innsikt i ungdomsmiljøet i Orkland.

• Diverse friluftstiltak (hovedsakelig avtaler om støtte og drift med organisasjoner/private) er ikke lovpålagt. 
Kan spare cirka 600-700 000.



Oppvekst

Lovpålagte oppgaver

• Barnehage

• Grunnskole

• Helsestasjon og 
skolehelsetjeneste

• Barnevern

• PPT

• Voksenopplæring

Ikke lovpålagte oppgaver

• Familiesenter

• Rullerende opptak

• Barnehagegaranti for tilflyttere

• Newtonrommet

• Begrense svømmeopplæring



Helse og mestring

Lovpålagte oppgaver
• Avlastning, bostøtte, brukerstyrt personlig 

assistanse, dagaktivitetstilbud for 
hjemmeboende med demens, eldreomsorg, 
ergoterapi, fastlege, fysioterapi, helse- og 
omsorgstjenestetilbud til flyktninger, 
asylsøkere og familiegjenforente, 
hjemmehjelp, hjemmesykepleie, individuell 
plan- koordinering av helse- og 
omsorgstjenester, omsorgslønn, psykiske 
helsetjenester, rusmiddelavhengige- tiltak, 
startlån for bustad , støttekontakt, sykehjem 
og avlastningsopphold, korttidsopphold, 
langtidsopphold, tekniske hjelpemidler utlån, 
tilskudd til etablering i egen bustad, tilskudd 
til tilpasning av bustad, vaksine, økonomisk 
rådgivning, økonomisk sosialhjelp.

Ikke lovpålagte oppgaver
• Dagsenteraktivitet for eldre er ikke direkte 

lovpålagt. Det vil derimot være lovpålagt å 
tilby tjenester i dets fravær.

• I tillegg kan også demenskoordinator, 
kreftkoordinator, dagaktivitetstilbudene, 
trimrom, bassengtrening, velferdsteknolog, 
matombringing og forebyggende 
hjemmebesøk isolert sett betraktes som ikke 
lovpålagte oppgaver.



Samfunn

Lovpålagte oppgaver

• Brann og redning: Lovpålagt

• Tekniske tjenester: Vi er pålagt å ha forsvarlig 
renhold av byggene våre. Vann, avløp og 
renovasjon er selvkostområder.

• Plan og byggesak: Alle oppgaver er 
lovpålagte, og hovedsakelig 
selvkostfinansiert.

• Landbruk og naturforvaltning: Lovpålagt 

Ikke lovpålagte oppgaver
• Ekstraoppgaver som strengt tatt hører til politi 

og helsevesen (pga. nærhet og de andre 
tjenestenes organisering). Kostnadene med 
disse er ikke tallfestet.

• Kommunen er ikke pålagt å ha veger og bruer, 
men vi er pålagt å holde vedlike det vi velger å 
ha. Vegvedlikehold koster oss 23 mill. Park og 
gatelys er heller ikke lovpålagt




	Lysbilde 1: Spørretime budsjett 
	Lysbilde 2: Kommunedirektør/ fellesområder
	Lysbilde 3: Fra opposisjonen v/Fremstad 
	Lysbilde 4: Fra opposisjonen v/Fremstad 
	Lysbilde 5: Fra opposisjonen v/Fremstad
	Lysbilde 6: Fra opposisjonen v/Fremstad 
	Lysbilde 7: Fra opposisjonen v/Fremstad
	Lysbilde 8: Fra opposisjonen v/Fremstad
	Lysbilde 9: Fra KRF
	Lysbilde 10: Fra KRF 
	Lysbilde 11: Fra opposisjonen v/Fremstad
	Lysbilde 12: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 13: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 14: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 15: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 16: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 17: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 18: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 19: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 20: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 21: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 22: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 23: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 24: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 25: Oppvekst
	Lysbilde 26: Fra opposisjonen ved Fremstad
	Lysbilde 27: Fra opposisjonen v/Fremstad
	Lysbilde 28: Fra opposisjonen ved Fremstad
	Lysbilde 29: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 30: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 31: Fra KRF
	Lysbilde 32: Fra KRF
	Lysbilde 33: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 34: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 35: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 36: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 37: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 38: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 39: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 40: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 41: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 42: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 43: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 44: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 45: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 46: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 47: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 48: Helse og mestring
	Lysbilde 49: Fra opposisjonen v/Fremstad
	Lysbilde 50: Fra opposisjonen v/Fremstad 
	Lysbilde 51: Fra opposisjonen v/Fremstad 
	Lysbilde 52: Fra opposisjonen v/Fremstad
	Lysbilde 53: Fra opposisjonen v/Fremstad 
	Lysbilde 54: Fra opposisjonen v/Fremstad 
	Lysbilde 55: Fra opposisjonen v/Fremstad 
	Lysbilde 56: Fra opposisjon v/Fremstad
	Lysbilde 57: Fra opposisjon v/Fremstad
	Lysbilde 58: Fra opposisjon v/Fremstad
	Lysbilde 59:   Fra KRF
	Lysbilde 60: Fra KRF 
	Lysbilde 61: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 62: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 63: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 64: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 65: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 66: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 67: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 68: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 69: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 70: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 71: Samfunn
	Lysbilde 72: Fra opposisjonen v/Fremstad
	Lysbilde 73: Fra opposisjonen v/Fremstad
	Lysbilde 74: Fra opposisjonen v/Fremstad
	Lysbilde 75: Fra opposisjonen v/Fremstad
	Lysbilde 76: Fra KRF
	Lysbilde 77: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 78: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 79: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 80: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 81: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 82: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 83: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 84: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 85: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 86: Fra Ap, SMBP, H, SV og V
	Lysbilde 87: Lovpålagte og ikke lovpålagte oppgaver
	Lysbilde 88: Administrasjon
	Lysbilde 89
	Lysbilde 90:  Administrasjon  
	Lysbilde 91: Kultur
	Lysbilde 92: Oppvekst
	Lysbilde 93: Helse og mestring
	Lysbilde 94: Samfunn
	Lysbilde 95

